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Přílohy zápisu  

1. Prezenční listina 

2. Přijatá usnesení 

 

Přítomni   

Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 

tohoto zápisu; 

                 při zahájení zasedání AS MU bylo přítomno 43 senátorů a senátorek; 

                    celkem se zasedání zúčastnilo 44 členů AS 

   

Zvaní hosté   doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., rektor 

prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., prorektor pro akademické záležitosti 

prof. Ing. Petr Dvořák, CSc., prorektor pro výzkum 

prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc., prorektorka pro záležitosti studentů 
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Mgr. Michal Bulant, Ph.D., prorektor pro studium a informační technologie 

doc. PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, Ph.D., prorektorka pro vnější vztahy 

Mgr. Marta Valešová, MBA, kvestorka  

Mgr. Iva Zlatušková, kancléřka 

Mgr. Tereza Fojtová, ředitelka pro komunikaci 

Mgr. Václav Orava, absolvent MU 

 
Další členové akademické obce MU 
 

1. Zahájení  

Jednání zahájil předseda AS z minulého funkčního období (dále jen „předseda AS“), 

Stanislav Balík, uvítal na zasedání všechny přítomné a konstatoval usnášeníschopnost 

AS MU.   

 

Ze zasedání se omluvili: Kateřina Lojdová, Radim Šíp, Zuzana Došlá, Veronika Smutná 

a Klára Drličková. 

 

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání JUDr. Kateřinu Kvítkovou, vedoucí 

Právního odboru RMU. 

 

Není obsazen jeden mandát v KAP za FF. 

 

Předseda AS informoval členy AS o tom, jak budou probíhat hlasování a jak pracuje 

hlasovací zařízení. Hlasování probíhá standardně elektronicky. Lze však hlasovat 

i zvednutím ruky a v případě tajného hlasování pomocí hlasovacích lístků.  

Zároveň s elektronickým hlasováním se zvedá ruka, aby byla zachována veřejnost 

hlasování (hlasovací zařízení bohužel nedovede zobrazovat v reálném čase, kdo a jak 

hlasuje). Informoval o zajištění tajnosti hlasování v případě elektronické tajné volby.  

Všem členům AS bylo přiděleno číslo hlasovacího zařízení, které budou používat do 

konce funkčního období. 

Předseda AS dále uvedl, že od tohoto zasedání bude použito historické číslování schůzí. 

Toto je 224. schůze AS MU od roku 1990. Poděkoval Ivě Zlatuškové, kancléřce a Luďku 

Navrátilovi, řediteli Archivu MU, za pomoc s číslováním. 

 

Předseda AS navrhl program zasedání (viz program). 

Senátor Vymazal upozornil, že do programu byly zařazeny dva nové body: 1. Zajištění 

anglické verze zápisu z jednání AS MU a aktualizace anglických stránek AS MU a 2. 

Zlepšení komunikace mezi AS MU a akademickou obcí. AS obdržel podklady k těmto 

bodům až v den konání zasedání 15. 1. 2018.  

Předseda AS reagoval, že body byly navrženy přes Yammer, který je standardní 

komunikační platformou AS MU. Do poslední chvíle čekal na nominace do komisí AS, 

proto do podkladových materiálů k zasedání vložil upravený program až během dnešního 

dne. 

Návrh programu byl schválen. 
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Rektor pogratuloval členům AS ke zvolení. Poděkoval minulému AS, který měl nelehký 

úkol přetvořit po 20 letech univerzitní legislativu. Těší se na fungování s novým AS. Věří, 

že tento AS nebude mít tolik legislativních úkolů, byť lze předpokládat, že nové předpisy 

MU budou na základě praxe novelizovány. Velkým úkolem tohoto AS bude volba rektora 

MU. 

Rektor dále informoval o změně ve vedení univerzity od 1. 2. 2018 – prorektor Bareš byl 

zvolen děkanem LF a jeho místo prorektora nebude obsazeno. Největší část jeho agendy 

bude přerozdělena mezi prorektora Dvořáka a prorektorku Rozehnalovou. Ostatní 

prorektoři obdrží drobnější agendy. Rektorovi zbývá něco málo přes rok funkčního období 

a na tuto dobu by bylo obtížné hledat plnohodnotnou náhradu za prorektora Bareše. 

Statutárním zástupcem rektora bude od 1. 2. 2018 prorektor Malý. 

2. Souhrnná zpráva o výsledku voleb 

Předseda VMK AS MU (Zdeněk Sychra) prezentoval zprávu o výsledku voleb do AS MU. 

VMK vyhlásila výsledky dne 4. 12. 2017. Před vyhlášením se zabývala dvěma stížnostmi. 

Celkový průběh voleb nenarušila významná událost.  

V rámci diskusí se objevily návrhy na novelizaci Volebního řádu AS MU, protože se 

objevily určité nejasnosti – úkolem nového AS by mělo být dále vést diskuse o podobě VŘ 

AS MU.  

1. stížnost k průběhu voleb: Dva kandidáti studentské komory PřF poslali hromadný e-

mail se svým programem ostatním členům akademické obce PřF. VMK konstatovala, že 

nedošlo k porušení rovných podmínek volební soutěže. Daní kandidáti neuspěli, jsou 

pouze náhradníky. Nebylo prokázáno, že byli rozesíláním hromadných e-mailů 

zvýhodněni. Podle názoru VMK kandidáti pouze využili dostupné adresy a poslali již 

uveřejněný volební program. Nedošlo k porušení pravidel VŘ AS MU a ani k porušení 

pravidel používání počítačové sítě MU, na které stížnost upozorňovala. 

2. stížnost k průběhu voleb: V rámci volební aplikace v ISu (záložka Jak kdo hlasoval) lze 

podle názoru stěžovatele v malém volebním obvodu identifikovat, kdo a jak volil. Tím 

mělo dojít k porušení tajnosti voleb. VMK názor stěžovatele nepotvrdila. Hlasy jsou 

kódovány, anonymita je zaručena. Tento nástroj je důležitý, aby mohla existovat veřejná 

kontrola nad průběhem voleb. Každý může zkontrolovat, jak přibývají hlasy, kolik osob 

hlasovalo, což souvisí s regulérností voleb, která byla stěžovatelem také namítána.  

Stěžovatel také zmiňoval otázku mlčenlivosti volebních komisí, protože dle jeho názoru je 

možné, aby volební komise nahlížely do volebních seznamů. Tyto seznamy jsou ale 

z principu veřejné.  

Dále stěžovatel upozorňoval, že se členové volebních komisí mohou dostat k seznamu 

členů akademické obce, kteří ještě ve volbách nehlasovali. To je legitimní připomínka. Je 

to skutečně možné, ale jen nepřímo – v rámci volební aplikace lze odeslat hromadný e-

mail těm, kteří ještě nehlasovali, a seznam adresátů se zobrazí odesílateli. Takový 

hromadný e-mail může sloužit k upozornění voličů např. při nízké volební účasti.  

Předseda VMK sám aplikaci využil. VMK toto neshledala jako závažný problém, který by 

mohl ovlivnit výsledky voleb, byť technické řešení, kdy se odesílateli zobrazí seznam 

adresátů, nepovažuje za šťastné. Z pohledu VMK by bylo vhodnější, kdyby se před 

odesláním hromadného e-mailu neobjevila jména, komu e-mail odchází.  

V rámci stížnosti byl projednáván návrh, aby do znění VŘ AS MU byla zakotvena 

mlčenlivost členů VMK a obvodních volebních komisí.  
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Stížnost byla odmítnuta, VMK neshledala, že by došlo k závažnému porušení pravidel 

a tajnosti voleb. VMK považuje dosavadní prostředky k zajištění tajnosti voleb za 

přiměřené. 

VMK však souhlasila, že při případné novelizaci VŘ AS MU by měla být upravena 

mlčenlivost členů volebních komisí.  

Po vyřešení stížností následovalo hlasování o zveřejnění výsledků voleb. VMK 

konstatovala, že volby proběhly řádně v souladu s vnitřními předpisy MU a zákonem o 

VŠ. 

 

Posledním bodem, kterému se VMK věnovala, byla neformální diskuse o úpravě VŘ AS 

MU. Předseda VMK citoval zápis z volební komise: Členové VMK považují za 

nepřípustné, aby docházelo k ovlivňování volebních obvodů navzájem (KAP x SK). Za 

silně neetický považují volební lobbing u osob ve vedoucím postavení (v liniích učitel – 

studenti, děkan – akademičtí pracovníci, apod.) s cílem podpořit konkrétní kandidáty. 

Takový postup ohrožuje a narušuje rovnost soutěže a existenci férové volební kampaně. 

V tomto smyslu nedošla žádná oficiální stížnost.  

VMK upozornila, že fakulty mají povinnost dbát na zachování rovných podmínek vedení 

volební kampaně (čl. 11 odst. 2 VŘ AS MU). Závěrem diskuse bylo, že současný VŘ AS 

MU by měl doznat určitých úprav v záležitostech, které jsou upraveny volně (či vágně).  

VMK doporučila, aby AS a nová VMK o těchto záležitostech diskutovali. Upozornila na 

usnesení minulého AS MU ze dne 4. 12. 2017, kdy AS vyzval rektora, aby inicioval 

diskusi o precizaci postupu ve volbách do AS MU. Předseda VMK, spolu s dalšími členy 

volebních komisí, mají řadu podnětů a jsou připraveni o nich diskutovat. 

Na dokumentovém serveru ISu je dostupný celý zápis VMK z průběhu voleb do AS MU 

včetně příloh.  

 

Předseda AS poděkoval předsedovi VMK a zahájil diskusi. Senátor Vymazal poděkoval 

za vyjádření VMK. Dále se nikdo do diskuse nepřihlásil.  

 

Přišel 1 člen AS 

3. Předání osvědčení o zvolení 

Předseda VMK AS MU, Zdeněk Sychra, předal členům AS osvědčení o zvolení.  

4. Kontrola úkolů 

Předseda AS informoval, že: 

• byly odeslány všechny nominace do RVŠ; 

• není delegován nikdo za LF MU do RVŠ (proběhne na tomto zasedání); 

• AS požádal rektora, aby vedl diskusi o novele Volebního řádu AS MU; 

• byla zvolena předsedkyně SK AS MU, která je zároveň první místopředsedkyní AS 

MU;  

• KAP dosud nezvolila svého předsedu. 
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5. Volba předsedy AS MU 

Předseda AS uvedl, že volba předsedy AS proběhne podle čl. 5 JŘ AS, předseda je 

volený z řad akademických pracovníků, nadpoloviční většinou všech členů AS (26). Volba 

proběhne tajně. 

 

Předseda AS navrhnul, aby volba předsedy AS a předsedů komisí proběhla dvoukolově, 

i v případě účasti jen jednoho či dvou kandidátů. Pokud nebude předseda zvolen v prvním 

kole, postupují dva kandidáti s největším počtem do kola druhého. 

 

Předseda AS představil 1. místopředsedkyni AS, paní Michaelu Tvrdoňovou. 

 

Nominace: Stanislav Balík – jediný kandidát.  

 

Stanislav Balík se představil členům AS a shrnul své dosavadní působení v AS. V září 

2015 byl zvolen předsedou AS. Domnívá se, že se mu podařilo prosadit body, o kterých 

hovořil před volbou v roce 2015. Během svého působení se snažil hájit zájmy AS a 

reprezentovat je ve vedení MU. Zavedl kontrolu plnění úkolů (jako pravidelný bod 

programu), elektronické hlasování, podařilo se mu kultivovat vedení zápisů, mj. nahrávání 

schůzí AS včetně možnosti ověřit správnost zápisu z nahrávky (do schválení zápisu, poté 

je nahrávka vždy smazána).  

V prosinci 2017 byla dotažena myšlenka odměňování členů AS za jejich činnost. V rámci 

financování má AS má vlastní finanční zakázku. Byla zavedena funkce asistenta AS MU. 

  

Diskuse  

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, 

nejedná se o doslovný přepis) 

Kerekeš  Zeptal se, zda je senátor Balík ochoten potlačit prezentování vlastních 

názorů a soustředit se primárně na procedurální stránku vedení 

zasedání. Předseda má velký vliv na ostatní členy AS.  

Balík   Souhlasil, že jde o legitimní otázku. Domnívá se ale, že předseda není 

jen nestranným moderátorem, protože je zároveň voleným členem AS. 

Přirovnal pozici předsedy AS ke starostovi obce při vedení rad a 

obecních zastupitelstev. Do diskuse se snaží vstupovat co nejpozději a 

snaží se, aby nebylo vidět, co si o dané věci myslí.    

  Připustil, že zachovat neutralitu je obtížné, ale snaží se s tím 

pracovat. Domnívá se, že přinejmenším procedurálně se mu dařilo 

neutralitu zachovat. 

Peschel   V minulém období AS schválil, že připomínky k zápisu budou řešeny na 

Yammeru. Nyní se tam přesouvá mnohem více agend AS (např. 

nominace členů komisí). Zeptal se, zda bude tento trend postupovat.  

Balík  Domnívá se, že by mělo existovat jen minimum komunikačních platforem 

mimo jednání. Jednání AS by mělo být otevřené – mělo být vidět, kdo co 

říká a jak, ideálně také, jak a proč hlasuje.  

Yammer je jen nástroj usnadňující komunikaci. Je efektivní, ale za cenu 

ne úplné veřejnosti. Je dobře, že na této platformě probíhá např. 

připomínkování zápisu AS. Pro nové členy AS vysvětlil, jak probíhá 
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připomínkování zápis ze zasedání. Yammer chce dále využívat, ale 

nemyslí si, že by tato platforma měla dále expandovat. 

Varga  Poděkoval za shrnutí úspěchů a zeptal se, jaký má senátor Balík plán do 

nového volebního období. 

Balík Jeho představa je spojena s fungováním komisí AS. V minulém období 

se podařilo aktivizovat všechny tři komise. Podařilo se také pomocí JŘ 

AS zajistit dostatek času k projednávání návrhů. Do komisí je nyní hodně 

nominantů. Vzhledem k dořešení agendy změny vnitřních předpisů MU 

se nabízí prostor pro to, aby komise projednávaly obsah návrhů a mohly 

dávat zpětnou vazbu vedení MU. Předseda AS se poradním hlasem 

účastní všech komisí. 

Jeho cílem je aktivizovat komise, dávat jim podněty, o čem by mělo být 

jednáno. Dále chce být slyšitelným hlasem AS na vedení MU. Jeho cílem 

však není získat pro senát moc, která mu nepřísluší. AS by neměl být 

příliš aktivistický, měl by být primárně kontrolorem vedení univerzity. 

Dále by chtěl vylepšovat zázemí pro jednání AS a jeho komisí. Domnívá 

se, že v tuto chvíli zázemí funguje dobře, je však připraven zvážit 

rozumné návrhy. 

Hlavním úkolem AS v tomto funkčním období bude volba nového rektora. 

 

Volba předsedy AS MU – 1. kolo 

Tajná volba 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 44. 

   Počet hlasů     

Stanislav Balík 29 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity volí doc. PhDr. Stanislava Balíka, Ph.D., 

předsedou AS MU. 

 

Rektor poblahopřál S. Balíkovi ke zvolení. Potvrdil, že je partnerem vedení univerzity 

a pomáhá kultivaci akademického prostředí. Těší se na další spolupráci. 

6. Volba předsedy VMK AS MU 

Předseda AS informoval, že předseda VMK musí být členem AS MU, volba proběhne 

tajně. Ke zvolení bude třeba nadpoloviční většina přítomných. 

 

Nominace: Pavel Lízal. 

 

Pavel Lízal se představil AS. VMK vedl od roku 2016 do konce září 2017.  

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se nepřihlásil. 

 

Volba předsedy VMK AS MU  

Tajná volba 
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Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 44. 

        Počet hlasů 

Pavel Lízal                       41 

  

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity volí RNDr. Pavla Lízala, Ph.D., předsedou 

Volební a mandátové komise AS MU. 

7. Volba předsedy EK AS MU 

Předseda AS informoval, že předseda EK musí být členem AS MU a volba proběhne 

tajně. Ke zvolení bude třeba nadpoloviční většina přítomných. 

 

Nominace: Josef Menšík a Tomáš Pitner. 

 

Josef Menšík se představil AS. Působil jako předseda EK v minulém období, má 

zkušenosti z AS MU, AS ESF, RVŠ a z vedení fakulty. Aktuálně působí v ekonomické 

komisi v RVŠ. Chce navázat na práci v minulém období. 

 

Tomáš Pitner se představil AS. V AS MU působil v období 2000–2004, kdy byl předsedou 

EK AS MU. V roce 2004 se stal proděkanem FI. Působil v rámci CERIT Science Park 

a pomáhal rozbíhat spolupráci s průmyslem. Externě působil na vídeňské univerzitě. 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se nepřihlásil. 

 

Volba předsedy EK AS MU 

Tajná volba 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 44. 

                                     Počet hlasů 

 Josef Menšík                              35 

 Tomáš Pitner                              9 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity volí Mgr. Josefa Menšíka, Ph.D., 

předsedou Ekonomické komise AS MU. 

 

Předseda AS upozornil, že Tomáš Pitner bude kandidovat na člena EK AS. 

8. Volba předsedy LK AS MU 

Předseda AS informoval, že předseda LK musí být členem AS MU. Volba proběhne tajně 

a ke zvolení bude třeba nadpoloviční většina přítomných. 

 

Nominace: Veronika Smutná.  

 

Předseda AS představil Veroniku Smutnou (omluvena ze zasedání ze zdravotních 

důvodů). Veronika Smutná působí na PrF, její profesní specializací je právo vysokých 
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škol. Byla předsedkyní LK v minulém období. Původně kandidovat nechtěla, ale členové 

AS ji požádali, aby pokračovala.  

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se nepřihlásil. 

 

Volba předsedkyně LK AS MU 

Tajná volba 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 44. 

        Počet hlasů 

Veronika Smutná                    41 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity volí JUDr. Veroniku Smutnou, Ph.D., 

předsedkyní Legislativní komise AS MU 

9. Volba členů VMK AS MU 

Předseda AS bod uvedl informací, že členové VMK mohou být voleni z řad akademické 

obce, případně se může jednat o další odborníky na řešenou problematiku. Není 

stanoven počet členů, volba bude veřejná, ke zvolení členů je třeba nadpoloviční většina 

přítomných. 

Předseda AS doporučil, aby v komisi byl zastoupen alespoň jeden člen za každou fakultu 

(předseda se nepočítá) a alespoň jeden zástupce studentů (z logiky VŘ AS). 

 

Nominace: Milan Baláž – PřF, Alexandra Bečková – ESF (studentka), Milan Brázdil – LF, 

Oldřich Florian – PrF (student), Zdeněk Hodis – PdF, Daniel Kerekeš – FSS (student), Jiří 

Špalek – ESF, Michal Vlček – FSpS (student) a Ondřej Vymazal – PřF (student). 

 

Předseda AS navrhl, aby se v případě členů komisí AS hlasovalo en bloc, nikoli po 

jménech. 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se nepřihlásil. 

 

Volba členů VMK AS MU 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením 44. 

Pro:                    44 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity volí tyto členy Volební a mandátové 

komise AS MU: RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; Alexandra Bečková; prof. MUDr. Milan 

Brázdil, Ph.D.; Oldřich Florian; Ing. Zdeněk Hodis, Ph.D.; Ing. Mgr. Daniel Kerekeš; 

doc. Mgr. Jiří Špalek, Ph.D.; Bc. Michal Vlček; Bc. Ondřej Vymazal. 
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10. Volba členů EK AS MU 

Předseda AS informoval, že členové EK mohou být z řad akademické obce, případně se 

může jednat o odborníky na řešenou problematiku. Není stanoven počet členů, volba 

bude veřejná, ke zvolení člena je třeba nadpoloviční většina přítomných.  

Tradičně byl za každou fakultu vždy volen právě jeden člen a byli zastoupeni studenti 

(předseda se nepočítal). 

 

Nominace: Zuzana Došlá – PřF, Eduard Hrazdíra – FSpS, Michal Jurajda – LF, Oldřich 

Krpec – FSS, Karel Kubíček – ústavy (CEITEC), Ondřej Murín – ESF (student), Petr 

Najvar – PdF, Ivana Pařízková – PrF, Tomáš Pitner - FI, Albert Štěrba – LF (student), 

Jeffrey A. Vanderziel - FF, Tomáš Varga – FF (student), Jiří Němec – FSS (student). 

 

Senátor Kerekeš požádal o informaci, kteří nominanti jsou navženi jako externí členové. 

Senátor Menšík upozornil, že externistou je v jeho vnímání někdo, kdo není členem AS. 

Předseda AS uvedl, že cca třetina navržených členů jsou externisti (všichni členové 

akademické obce MU): Michal Jurajda, Oldřich Krpec, Ivana Pařízková a Jeffrey A. 

Vanderziel. Všichni současně působili v EK již minimálně v minulém období. 

 

Volba členů EK AS MU 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 44. 

Pro:                    42 

Proti:              0 

Zdržel se:           0 

Nehlasovali:              2 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity volí tyto členy Ekonomické komise AS 

MU: prof. RNDr. Zuzana Došlá, DSc.; Mgr. Eduard Hrazdíra, Ph.D.; MUDr. Michal 

Jurajda, Ph.D.; doc. Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D.; Mgr. Karel Kubíček, PhD.; Ing. Martin 

Murín; Mgr. Petr Najvar, Ph.D.; Jiří Němec; JUDr. Ivana Pařízková, Ph.D.; doc. RNDr. 

Tomáš Pitner, Ph.D.; Albert Šterba; Jeffrey Alan Vanderziel, B.A.; Mgr. et Mgr. 

Tomáš Varga. 

11. Volba členů LK AS MU 

Předseda AS informoval, že členové LK mohou být z řad akademické obce, případně se 

může jednat o odborníky na řešenou problematiku. Není stanoven počet členů, volba 

bude veřejná, ke zvolení člena je třeba nadpoloviční většina přítomných. 

Tradičně byl za každou fakultu vždy volen právě jeden člen a byli zastoupeni studenti 

(předseda se nepočítal). 

Byl nominován člen mimo akademickou obec MU – Václav Orava. Pan Orava je 

absolventem PrF, který působil v minulé LK AS. Jedná se o výjimečnou situaci, předseda 

AS navrhnul, aby se o nominaci pana Oravy hlasovalo odděleně. 

 

Odešla Ivana Černá 
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Nominace: Luboš Bauer – ESF, Lukáš Buchta – Prf (student), Vlastislav Dohnal – FI, 

Karel Doleček – PdF (student), Daniel Kerekeš – FSS (student), Michal Koščík – LF, 

Tereza Králová – FSpS (studentka), Filip Křepelka – PrF, Ondřej Špetík – ESF (student), 

Michal Kumstát – FSpS, Pavel Lízal – PřF, Albert Štěrba – LF (student), Matej P. 

Žitňanský – FF (student) a Václav Orava (mimo akademickou obec MU). 

 

Diskuse 

Kerekeš  Zeptal se, jaký je důvod, aby se pro Václava Oravu hlasovalo odděleně. 

V případě EK AS volba proběhla en bloc. 

Předseda AS Všichni navržení členové EK jsou členy akademické obce MU. Toto je 

odlišná situace, pan Orava již není členem akademické obce MU. Jde 

o jakousi výjimku, která by dle jeho názoru měla projít zvláštním 

hlasováním. Standardem je, že se na chodu univerzity podílejí členové 

akademické obce.  

Je možné, aby ad hoc s chodem univerzity pomáhala osoba mimo 

akademickou obec, ale měla by se o tom vést individuální rozprava 

a hlasování. 

  

Předseda AS nechal hlasovat o navržených členech LK z kandidátů akademické obce 

MU. 

 

Volba členů LK AS MU (mimo V. Oravu) 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 43. 

Pro:                    42 

Proti:              0 

Zdržel se:           1 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity volí tyto členy Legislativní komise AS MU: 

RNDr. Luboš Bauer, CSc.; Lukáš Buchta; doc. RNDr. Vlastislav Dohnal, Ph.D.; Karel 

Doleček; Ing. Mgr. Daniel Kerekeš; Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D.; Mgr. Tereza 

Králová; doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D.; Mgr. Michal Kumstát, Ph.D.; RNDr. Pavel 

Lízal, Ph.D.; Ing. Ondřej Špetík; Albert Štěrba; Mgr. Matej Patrik Žitňanský. 

 

Předseda AS požádal, aby senátor Kerekeš (který pana Oravu nominoval) svoji nominaci 

zdůvodnil. Senátor Kerekeš uvedl, že pana Oravu považovali členové LK za velmi 

přínosného člena a pan Orava má zájem v LK dále pokračovat.  

 

Předseda AS předal slovo panu Oravovi. Pan Orava se představil. Byl členem AS a LK. 

V současnosti pracuje jako asistent na NSS, který řeší mj. i problematiku vysokých škol – 

nabízí pohled zvenku, který je přínosem. Vzhledem k tomu, že byl členem, nabízí se 

kontinuita s minulým AS. 

 

Diskuse 

Vymazal  Podpořil kandidaturu pana Oravy. 

Lízal  Také podporuje pana Oravu. 

Předsedkyně SK  Jménem celé SK podpořila kandidaturu pana Oravy.  
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Suchý Požádal pana Opravu, zda by mohl uvést konkrétní případ, kdy jeho 

působení na NSS může být přínosem pro práci v LK a odůvodňuje 

užitečnost externího členství. Přiklání se k názoru, že členy LK by 

měly být spíše jen členové akademické obce MU, byť se mohou 

vyskytnout případy, kdy pohled osoby mimo univerzitu může být 

přínosem. 

Orava  Uvedl, že má profesní přesah do správního řádu. Rozhodování MU 

o právech a povinnostech studentů se řídí správním řádem. 

Suchý Zeptal se, zda je přínos takový, že nepostačí právní názor např. 

předsedkyně LK, nebo dalších členů LK. 

Orava Diskutoval svůj zájem se členy LK (vč. předsedkyně) a oni jeho 

zájem přivítali.  

Králová Jako nová senátorka si není jista, nakolik LK projednává interní 

záležitosti a zda jsou členové vázáni nějakou formou mlčenlivosti. 

Dále se zeptala, zda by působení pana Oravy na NSS a 

v akademickém orgánu nemohlo vést ke konfliktu zájmů pana Oravy. 

Orava  Minimálně v osobní rovině se cítí povinen mlčenlivostí, k MU má 

velmi silný vztah. Na NSS je asistentem soudce, jeho pozice má 

pouze konzultační charakter. Připravuje spisy a dává doporučení. V 

případě, že se dostane do konfliktu zájmů, oznamuje to soudci.  

Vymazal  Informoval, že požádal o názor Veroniku Smutnou (předsedkyni LK), 

ta nominaci pana Oravy podpořila. 

Předseda AS  Prezentoval svůj názor, že členství v komisi AS někoho mimo 

akademickou obec by mělo být zcela výjimečné, obecně tomu není 

nakloněn. Již v minulém období byl pan Orava v LK přítomen jako 

absolvent, k této situaci došlo spíše omylem, kdy informace o jeho 

absolutoria zanikla v celkovém pracovním vytížení AS (v průběhu 

volebního období přestal být studentem). Nejde o osobní důvody 

proti panu Oravovi, ale z výše uvedených důvodů bude hlasovat 

proti. 

Peschel LK je jen poradním orgánem AS. Přítomností dalšího právníka 

vznikne více právních pohledů a potencionálně může být odhaleno 

více rizik.  

Orava  Trendem na MU je zájem o názory mimo MU. Domnívá se, že je 

rozumné, aby byl přítomen někdo, kdo doveden identifikovat 

problémy i mimo akademickou obec. 

Koščík  Podporuje pomoc pana Oravy, v minulém období zaznamenal jeho 

aktivitu v LK. Zeptal se, zda proběhne tajné hlasování. 

Předseda AS  Odkázal na Jednací řád AS, volba bude veřejná. Pokud to někdo 

navrhne a 1/10 členů AS bude souhlasit, proběhne volba tajně. 

Koščík  Navrhnul tajné hlasování o volbě pana Oravy do LK. 

Foletti  Podporuje členství pana Oravy v LK. MU potřebuje dialog. 

Předsedkyně SK  Řekla, že si váží práce pana Oravy v minulém období a toho, že pan 

Orava je ochoten věnovat svůj volný čas práci pro MU. 

 

Proběhlo procedurální hlasování, zda bude hlasování tajné. Souhlasila více než 1/10 

přítomných členů AS. 
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Volba člena LK AS MU – Václav Orava 

Tajná volba 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 43. 

Pro:                    32 

Proti:              7 

Zdržel se:           4 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity volí Mgr. Václava Oravu členem 

Legislativní komise AS MU. 

 

Předseda AS vyhlásil na žádost předsedkyně SK 9 minut přestávku.  

 

Odešel Petr Vurm 

12. Zřízení Komise pro záležitosti doktorského studia a začínajících vědeckých 
pracovníků AS MU 

Senátor Kerekeš představil svůj návrh na zřízení Komise pro záležitosti doktorského 

studia a začínajících vědeckých pracovníků AS MU. Návrh podpořila studentská komora 

AS. Komise by měla řešit nejen podporu doktorandů, ale i začínajících vědeckých 

pracovníků. Prezentoval vlastní zkušenosti doktoranda. Česká asociace doktorandek a 

doktorandů se snaží změnit postavení doktorandů na národní úrovni.  

Jedním z problémů doktorandů je finanční a sociální situace. Připravují se opatření proti 

inbreedingu, to však ovlivní další vědeckou kariéru doktorandů. Dalším problémem je 

vysoké překračování standardní doby studia. Prezentoval statistiky (minimální mzda v ČR 

cca 12220 Kč, hranice chudoby 10500 Kč, životní minimum cca 6000 Kč a existenční 

minimum cca 3500 Kč). Aktuální průměrná výše stipendia na mu činí 7000 Kč, po 4 letech 

studia 0 Kč. Většina doktorandů si musí přivydělávat, aby mohla studium dokončit. Týká 

se to i začínajících vědeckých pracovníků.  

Je pravda že existují určité možnosti na dofinancování studia na MU, např. pracovní 

úvazky. Běžně však jde o malý úvazek, např. 0,15. Situace doktorandů, kteří se podílejí 

na projektech, je lepší, ale ne všichni na projekty mohou dosáhnout. 

Praxe využívání stipendijních fondů je problematická. Např. na FSS doktorand nezíská 

finanční odměnu za impaktovaný článek pokud jej nepublikuje s akademickým 

pracovníkem, fakulta však získá RIV body. To vede k úvahám doktorandů, že nebudou 

vykazovat do RIV impaktované články, protože pro to mají nízkou motivaci. Dalším 

problémem je skutečnost, že pokud se doktorand stane absolventem a některé články 

jsou ještě v recenzním řízením, neobdrží odměnu, protože již není studentem. 

Upozornil na problematiku zadluženosti doktorandů – studenti jsou nuceni vzhledem 

k nízkým odměnám brát si půjčky.  

Prezentoval graf příjmů doktorských studentů na MU. Upozornil, že reálná situace je jiná, 

než jakou ji prezentuje oficiální studie příjmů doktorandů. Grafy nezohledňují některé 

aspekty, jako např. financování zahraniční cesty studenta z vlastních zdrojů a následné 

částečné proplacení nákladů studentovi. 
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Doktorandi končí studium na MU cca ve 30 letech, do té doby nezaložili rodiny, neúčastní 

se sociálního pojištění (nepočítají se jim roky v sociálním systému) a nedosáhnou na 

hypotéky. 

Boj proti inbreedingu pak v současné situaci povede k tomu, že doktorand bez příjmů, 

rodiny a zázemí bude nucen pracovat v zahraničí. 

Vše, co se na AS bude týkat situace doktorandů a začínajících vědeckých pracovníků by 

tato komise měla projednávat. Měla by být partnerem AS a vedení MU. Podle názoru SK 

je zřízení této komory v zájmu celé univerzity. 

  

Předseda AS uvedl, že pro schválení komise je třeba nadpoloviční většina přítomných, 

hlasování bude veřejné. 

 

Diskuse 

Foletti  Vyjádřil podporu komisi, na FF vytváří doktorandi kvalitní vědecké 

výstupy. Úroveň doktorandů nelze změnit, pokud nebudou mít kvalitní 

ohodnocení. Upozornil, že byla schválena novela zákona o státní sociální 

podpoře, od 1. 1. 2018 je zdravotní pojištění doktorandům hrazeno. 

Bejček  Sdílí rozhořčení nad situací doktorandů. Nicméně je otázkou, zda je 

zřízení komise správným řešením. Standardně je komise poradním 

orgánem AS, ale předložený návrh se zdá být až quasi-odborová 

organizace doktorandů. Smyslem komisí AS je hlídat a umožňovat 

fungování orgánů samosprávy. Popsané aktivity by měly být na úrovni 

vedení MU. Nesouhlasí s formou komise AS. 

Rektor  AS má pravomoc zřídit libovolnou komisi, do čehož vůbec nechce 

zasahovat. Domnívá se, že vedení MU už má dostatek partnerů k jednání 

generovaných AS. Partnery jsou SK, KAP a stálé komise AS. Není si 

jistý, zda k efektivní diskusi přispěje další komise. Studentská komora je 

dostatečným partnerem, sociální situaci studentů bude vedení řešit se 

SK. Odkázal na svůj rozhovor v časopisu Týden, kde se vyslovil pro 

zrušení doktorských stipendií a zavedení mezd pro doktorandy. Tímto 

krokem by však přirozeně výrazně klesl počet doktorandů. Substituce 

mzdy pomocí stipendia není přijatelná.  

Rektor dále upozornil na omezený prostor pro celouniverzitní jednání 

vzhledem k legislativnímu nastavení stipendií. Rozhodování o stipendijní 

politice je svrchovanou věcí jednotlivých fakult. Řešení je nutné hledat na 

půdě fakult a jejich zastupitelských orgánů. Nevzdává se koordinace 

stipendijní politiky, odkázal na různost zapojení doktorandů na 

jednotlivých fakultách. Mezi jednotlivými fakultami existují rozdílné 

způsoby zapojení doktorandů. Proto je i různá stipendijní politika fakult. 

Celouniverzitní diskuse bude narážet na opatrný postoj fakult k zásahům 

do jejich samosprávy. 

Menšík  Podpořil názor senátora Bejčka. Komise AS jsou pouze poradními 

orgány. Dle návrhu by mělo vzniknout aktivní těleso – podle jeho názoru 

není vhodně zvolena forma komise. 

Peschel  Úlohu komise pochopil následovně: Komise by měla být poradním 

orgánem AS a měla by AS říci, jaký vliv bude mít schválení určitého 

předpisu/usnesení. Neměla by být „aktivistickým tělesem“ 

a nepředpokládalo se, že by byla přímým partnerem vedení MU. 
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Kerekeš  Argumenty pana rektora by měly být důvodem pro zřízení komise. 

Fakulty by problémy doktorandů měly řešit samy, ale mnohdy se tak 

neděje. Univerzita má možnost minimálně nepřímo do této problematiky 

zasahovat, například prostřednictvím rozpočtu, změnou struktury 

doktorského studia. Vedení MU potřebuje partnera (doktorandy) pro 

diskusi ohledně potřebných kroků. 

Předsedkyně SK  Komise nechce zasahovat do rozdělování peněz na úrovni 

fakult. Jejím cílem je vést diskusi a upozorňovat na problémy. 

Foletti  Odkázal na svoji švýcarskou alma mater, která má vedle SK a KAP 

jakousi komoru, která hájí zájmy doktorandů. Podobná tělesa hájící zájmy 

doktorandů existují na různých univerzitách. Zájmy doktorandů jsou 

odlišné od zájmů studentů. 

Bejček  Podle jeho informací se existující pracovní skupina doktorandů nesešla. 

Zeptal se, zda existují reálné předpoklady, že se nová skupina sejde a 

jaký je důvod, že se stávající skupina nesešla.   

Rektor  Až dnešního dne sdělilo MŠMT, kolik přesně bude činit navýšení 

finančních prostředků pro doktorandy. Dále předpokládá, že by v 

pracovní skupině mělo být zastoupeno několik členů nového AS.  

Kerekeš  Institucionálně má doktorandy zastupovat SK. Nyní je v ní 10 doktorandů, 

může se však stát, že v SK doktorandi nebudou vůbec zastoupeni. SK 

potom nemůže efektivně hájit zájmy doktorandů. 

Předseda AS   Je proti zřízení komise. Ani při konstrukci SK nebylo zvoleno řešení, kdy 

by určitý počet členů SK musel být doktorandy. Komise tak, jak byla 

představena, skutečně evokuje, že jejím cílem je aktivně tvořit obsah. Je 

pro to, aby se téma zvedlo v příští rektorské volbě – existuje možnost 

zvolit kandidáta, který z tohoto udělá důležité téma. Dále se jedná o 

přílišný zásah do kompetencí fakult. 

Menšík  Jde o oprávněný zájem. Zeptal se, zda existuje nějaká pobočka České 

asociace doktorandek a doktorandů na MU. To by mohla být rozumná 

cesta. 

Kerekeš  V Brně pobočka neexistuje.  

Rektor  Považuje za rozumné, aby partnerem vedení MU byly organizační 

struktury, na které jsou členové akademické obce zvyklí. Rád by, aby 

partnerem vedení byly SK, KAP a komise AS.  

Lízal   Byla zřízena pracovní skupina AS k doktorským stipendiím. Podle jeho 

informací vše budou řešit fakulty. Navrhl, aby komise pokračovala v úloze 

pracovní skupiny, ztotožňuje se s poradní funkcí komise. 

Předsedkyně SK  Cílem komise není cokoliv AS nebo vedení MU nařizovat. SK 

má zájem, aby v komisi byli i akademičtí pracovníci. V komisi může být 

ten, kdo má zájem danou problematiku řešit. 

Pitner  Zeptal se, proč SK cítí potřebu komisi institucionalizovat. 

Kerekeš  Komise by měla váhu. Pracovní skupina takovou váhu nemá. 

Rektor  Stávající pracovní skupina má svou kompetenci na úrovni univerzity 

v otázce minimální výše stipendia. Nicméně fakultní politiky odměňování 

doktorandů nemůže vedení MU ovlivňovat. Mělo by dojít ke klidné debatě 

na fakultních senátech, kde je prostor k prosazení navýšení prostředků, 

nebo poskytnutí pracovních úvazků doktorandům. Prostor pro debatu na 

univerzitní úrovni je omezený. Pracovní skupina tuto diskusi s vedením 
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povede, aby mohlo být přijato rozhodnutí o minimální výši stipendia. 

Nicméně i minimální výše stipendia bude konzultována s fakultami. 

Peschel  Komise se má zabývat předpisy, které přichází k projednání na AS a mají 

potenciální dopad na doktorandy a začínající výzkumníky. Například 

v případě Studijního a zkušebního řádu MU se dopadům na doktorské 

studenty AS příliš nezabýval. Komise by se podobnými otázkami mohla 

zabývat. 

Doleček  Ještě před vznikem pracovní skupiny se SK shodla, že by komise měla 

vzniknout. Doktorandi nemají společnou řeč, na každé fakultě jsou jiné 

podmínky – také proto změny nemohou přijít z úrovně fakult a je potřeba 

je řešit shora. Téma situace doktorandů je živé v RVŠ (je studentským 

delegátem v RVŠ). Studentská komora RVŠ by ráda jednala s komisí, 

která je navržena.   

Rektor  Efektivnější by bylo řešení problémů doktorandů na fakultní úrovni. Málo 

se prosazují zájmy na fakultní úrovni, a řeší se až na AS MU. 

Problematiku potom lze řešit pouze oklikou nepřímými nástroji. Na úrovni 

univerzity nejsou žádné pravomoci, protože fakultní stipendijní fondy jsou 

pod svrchovanou pravomocí fakult. Uhýbat z fakultní linie řešení sporů 

nemá smysl. 

Foletti  Jde o skupinu se specifickými zájmy. Je potřeba tuto skupinu hájit 

a zastupovat. Doktorandi zjevně v tuto chvíli necítí, že by byli dostatečně 

zastoupeni. 

Vymazal  Pravomoc je skutečně zejména na fakultních senátech. Doktorandi však 

neví, jaká je situace napříč fakultami. Na komisi by se potkávali a 

sdělovali si, jak to funguje jinde. 

Králová  V rámci toho, co se projednává na AS, by se nemělo zapomínat na 

doktorandy. Komise zajistí, aby se na nic nezapomnělo např. na 

fakultních AS. 

 

Předsedkyně SK navrhla tajné hlasování o zřízení komise. Proběhlo procedurální 

hlasování, kdy více než 1/10 přítomných členů AS souhlasila s tajným hlasováním. 

 

Zřízení Komise pro záležitosti doktorského studia a začínajících vědeckých pracovníků 

Tajné hlasování 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 42. 

Pro:                    22 

Proti:              16 

Zdržel se:           3 

Nehlasoval:               1 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity zřizuje v souladu s čl. 6 odst. 3 Jednacího 

řádu AS MU Komisi pro záležitosti doktorského studia a začínajících vědeckých 

pracovníků AS MU a vymezuje ji tyto úkoly: (a) býti poradním orgánem AS MU ve 

věcech doktorského studia a začínajících vědeckých pracovníků, (b) projednávat 

a přijímat stanoviska k záležitostem předkládaným na jednání AS MU v rozsahu 
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týkajícího se doktorského studia a začínajících vědeckých pracovníků. 

 

Předseda AS informoval, že na příštím zasedání budou zvoleni členové a předseda 

komise a požádal členy AS o zvážení nominací. Dále vyzval členy AS, aby šetřili tajnými 

hlasováními. Voliči by měli vědět, jak členové AS prosazují jejich zájmy, hlasování by 

mělo být kontrolovatelné. 

13. Noví členové Vědecké rady MU 

Předseda AS uvedl, že návrh nových členů VR MU předložil rektor MU v termínu 

stanoveném JŘ AS MU. AS dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování nových 

členů. Hlasování je tajné, k předchozímu souhlasu s nominací je třeba nadpoloviční 

většiny přítomných členů AS. 

 

Nominace: Tomáš Kašparovský a Lenka Karfíková. 

 

Rektor představil nominanty, cení si, že se daří udržovat poměr interních a externích 

členů, oborovou vyváženost a v neposlední řadě že se daří doplňovat do VR MU ženy a 

snižovat tak jejich podreprezentovanost. 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se nepřihlásil. 

 

Hlasování o nových členech Vědecké rady MU 

Tajné hlasování 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 42. 

                              Pro:       Proti:       Zdržel se:     Nehlasoval:    

Tomáš Kašparovský               39          1             1                   1 

Lenka Karfíková      33          2             2                   5           

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů, dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování doc. Mgr. 

Tomáše Kašparovského, Ph.D. a prof. Lenky Karfíkové, Dr. theol., členy Vědecké 

rady Masarykovy univerzity. 

14. Nominace zástupce MU do Rady vysokých škol 

Předseda AS uvedl, že je třeba delegovat zástupce LF MU do Rady vysokých škol. 

Delegace proběhne nadpoloviční většinou přítomných veřejným hlasováním. 

 

Nominace: MUDr. Markéta Petrovová, Ph.D. 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se nepřihlásil. 

 

Delegace zástupce MU do Rady vysokých škol 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 42. 
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Pro:                        42                

Proti:                      0          

Zdržel se:               0         

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity deleguje do Rady vysokých škol pro 

funkční období 2018–2020 tyto delegáty: MUDr. Markétu Petrovovou, Ph.D., jako 

delegátku LF MU. 

15. Zajištění anglické verze zápisu z jednání AS MU a aktualizace anglických stránek 
AS MU  

Předseda AS uvedl, že se jedná o návrh senátora Kubíčka. 

 

Senátor Kubíček uvedl důvody, které ho vedly k předložení tohoto bodu. V rámci zprávy 

ISAB se MU zavázala k internacionalizaci. Řada zahraničních kolegů si dosud podklady 

z AS překládala sama. Jednání AS by mělo být přístupné i zahraničním kolegům. 

 

Původní návrh usnesení senátora Kubíčka: Akademický senát Masarykovy univerzity se 

zavazuje zajistit vždy nejpozději 14 dní po zveřejnění zápisu ze svého jednání zveřejnění 

jeho anglické verze a udržovat anglickou verzi stránek AS MU kompletní a aktuální. 

 

Diskuse 

Menšík  Zeptal se, zda nestačí jen usnesení v angličtině. Jednacím jazykem je 

čeština. 

Koščík  Podpořil názor senátora Menšíka. Upozornil na náklady překladu 

a zvýšené požadavky na práci univerzitní administrativy. Přimluvil se za 

překlad usnesení. 

Rektor  Rád by požadavku vyšel vstříc. Je otázka, zda má smysl překládat 

obvykle cca 15stránkový zápis. Překládat jednoznačná usnesení by bylo 

přínosem z pohledu efektivity a využití pracovníků RMU. 

Najvar  Položil řečnickou otázku, kde se trend překládání do angličtiny zastaví. Je 

potřeba hledat míru anglicizace univerzitního prostředí. 

Rektor  Míra se bude vyvíjet v čase. Na jednotlivých částech univerzity je poměr 

zahraničních kolegů poměrně vysoký, není racionální po nich vyžadovat 

znalost češtiny. Překlad usnesení do angličtiny je věcí zdvořilosti. I cizinci 

jsou členy akademické obce MU a měli by vědět, co se v AS děje. Časem 

se samozřejmě může ukázat, že bude nutné překládat více. 

Vymazal  Zeptal se, zda by navrhovatel (senátor Kubíček) souhlasil jen s překlady 

usnesení.  

Kubíček  Souhlasil, že stačí překládat jen usnesení a upravil text navržené 

usnesení (viz přijaté usnesení níže).  

 

Hlasování o anglické verzi usnesení a aktualizaci stránek AS MU 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 42. 

Pro:                   41 

Proti:             0 
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Zdržel se:          1 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity se zavazuje zajistit vždy nejpozději 14 dní 

po zveřejnění zápisu ze svého jednání zveřejnění anglické verze usnesení a 

udržovat anglickou verzi stránek AS MU kompletní a aktuální. 

16. Zlepšení komunikace mezi AS MU a akademickou obcí 

Předseda AS uvedl, že se jedná o návrh senátora Kubíčka.  

 

Senátor Kubíček návrh představil. Jeho cílem je zajistit lepší informovanost členů 

akademické obce MU, tento návrh navazuje na předchozí bod. Osobně komunikaci 

nevnímá jako problém, ale někteří kolegové mají pocit, že nejsou dostatečně informováni. 

Rád by, aby se AS naučil komunikovat se svými voliči. Většina členů akademické obce 

nečte zápisy z AS. Pokud mají členové AS návrh na zlepšení komunikace, rád jej 

podpoří.  

 

Původní návrh usnesení senátora Kubíčka: Akademický senát Masarykovy univerzity 

žádá pracovníky IS k vypracování a inzerci na titulní stránce ISu přehledného návodu 

příp. zavedení za/vy-pinatelné funkce v informačním systému, které umožní uživatelům 

přijímat e-maily se zápisy z jednání AS MU a jeho komisí. AS MU rovněž apeluje na 

děkany a ředitele univerzitních ústavů a pracovišť ke zveřejňování materiálů informujících 

o jejich činnosti. 

 

Diskuse 

Foletti  Upozornil na nesnadné vyhledávání usnesení AS pomocí Google. 

Předseda AS   Usnesení jsou u každého zasedání v záložce zasedání. Podle jeho 

názoru je vyhledávání dostatečně jednoduché a přehledné. 

Koščík  Domnívá se, že podoba českých stránek AS je dobrá a vyhovující. 

Vyhledávání funguje dobře. 

Peschel  Navrhnul odkaz na příslušné webové stránky AS s novým zápisem ze 

zasedání AS publikovat na záložku Život na MU v ISu, kde vybíhají 

všechny zajímavé články. 

Bulant  Doporučil inzerovat přehledný návod na zapnutí funkce, která upozorní 

na nový zápis z AS. Na ISu je možné inzerovat i zápisy z AS. 

Předseda AS   Upozornil na finanční stránku úpravy ISu. AS by neměl vyzývat 

pracovníky IS, ale rektora, aby zajistil předmětnou úpravu. Děkany a 

ředitele musí vyzvat jejich senáty.  

Kubíček  Ztotožnil se s pozměňovacím návrhem předsedy AS a navrhnul upravené 

usnesení (viz přijaté usnesení níže). 

 

Hlasování o usnesení ve věci zlepšení komunikace mezi AS MU a akademickou obcí 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 42. 

Pro:                  33  

Proti:           3  

Zdržel se:        4  
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Nehlasovali:             2 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity žádá rektora MU, aby zajistil vypracování 

a inzerci na titulní stránce ISu přehledného návodu, jak umožnit uživatelům přijímat 

e-maily se zápisy z jednání AS MU a jeho komisí. 

 

Rektor informoval, že vedení MU se dlouhodobě zabývá šířením informací v rámci 

univerzity. Byla zvolena platforma Office 365 (Yammer), muselo jít o firemní síť pod 

určitou kontrolou MU. Office 365 byla levnější varianta, než podobný systém od IBM. Jiné 

technické řešení, které by nestálo další prostředky, v tuto chvíli není. Komunita se 

postupně rozšiřuje. 

17. Různé 

A. Rozpočet VVŠ 

Rektor informoval, že MU obdržela předběžný rozpočet z MŠMT. Bude otevřena 

debata s fakultami o změně mzdových tarifů. Změna by měla být platná k 1. 7. 2018. 

Mělo by dojít částečně k reálnému navýšení mezd a částečně k přeskupení 

financování z mimořádných odměn do pevné složky mezd. Vedení MU je v konsensu s 

odbory, že cca 50 % výše mezd by mělo být tvořeno nárokovými složkami. Navýšení 

by mělo být směrem k cca 10 %, u profesorů a docentů výrazně vyšší. To je výchozí 

pozice pro jednání s jednotlivými fakultami.  

B. Obaly na diplomy 

Senátor Florian uvedl, že na AS PrF vyvstala otázka, zda by bylo možné místo desek 

na diplomy poskytovat studentům tubusy. Zeptal se, s kým lze tuto otázku řešit, příp. 

jak moc by to bylo finančně náročné. AS PrF jej odkázal na AS MU. Tato otázka 

vyvstala v souvislosti se změnou vizuálního stylu MU.  

Prorektorka Svatoňová reagovala, že proběhlo jednání ohledně diplomů se Studijním 

odborem RMU. V roce 2018 bude MU používat stávající logo, teprve studenti v roce 

2019 obdrží nové diplomy, vč. složek. Změna na tubusy je možná, ale zatím byly 

domlouvány složky. Paní prorektorka slyší požadavek na tubusy poprvé, je třeba se 

věnovat otázce financí a reálného zájmu o ně. 

 

Odešel Michal Vlček 

 

Rektor upozornil, že členové AS se mohou obracet na vedení MU i mimo jednání AS. 

Na jednání v AS by se měly projednávat především závažné, příp. již konzultované 

záležitosti. 

C. Navýšení doktorských stipendií 

Senátor Kerekeš se zeptal rektora, zda a kdy dojde k navýšení doktorských stipendií. 

Rektor odpověděl, že s navýšením stipendií se počítá poté, co bude známa výše 

rozpočtu pro rok 2018 ze zdrojů MŠMT. MU obdržela předběžnou informaci o výši 

financování. Bude zahájena debata, jak budou stipendia navýšena. 
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Předseda AS upozornil, že MU je v situaci rozpočtového provizoria, kdy lze reálně 

měsíčně čerpat 1/12 rozpočtu roku 2017. Předseda AS se zeptal, zda by navýšení 

stipendií nebylo proti pravidlům rozpočtového provizoria, pokud by nebyl schválen 

rozpočet MU na rok 2018.  

Rektor potvrdil, že k navýšení doktorských stipendií může dojít teprve po schválení 

rozpočtu MU pro rok 2018. 

D. IS MU 

Senátor Foletti upozornil, že nefunguje používání znaků à, è, ù, â, ê, ô, v IS MU. 

E. Usnesení AS MU 

Senátor Vymazal v souvislosti s diskusí o zřízení Komise pro záležitosti doktorského 

studia a začínajících vědeckých pracovníků AS MU uvedl, že AS může přijmout 

usnesení víceméně o čemkoli, zejména ve smyslu vyzývání děkanů i kohokoliv jiného 

z MU. 

Předseda AS reagoval, že AS vždy vyzýval rektora, fakultní AS, případně 

akademickou obec.   

F. Rozloučení prorektora Bareše 

Prorektor Bareš byl zvolen děkanem LF, končí na pozici prorektora a statutárního 

zástupce rektora. Poděkoval AS za spolupráci. 

 
Nejbližší řádné zasedání Akademického senátu MU bylo svoláno na 19. 2. 2018.  

Předseda AS poděkoval na závěr všem přítomným za účast a ukončil zasedání v 19.22 hod. 

  

Zapsala: JUDr. Kateřina Kvítková                                                V Brně, dne 15. 1. 2018 

 

Text schválil: doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D., předseda AS MU, dne 28. 1. 2018. 

 

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 6. 2. 2018. 

 

 

 

…………………………………………. 

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 



 

 

Příloha č. 1 
 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 15. 1. 2018 

Komora akademických pracovníků 

  

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X  

JUDr. Klára Drličková, Ph.D.  omluvena 

JUDr. Veronika Smutná, Ph.D.  omluvena  

Lékařská fakulta     

prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X  

Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D. X   

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.  X   

Přírodovědecká fakulta     

prof. RNDr. Zuzana Došlá, DSc.  omluvena 

prof. RNDr. Zdeněk Glatz, CSc. X  

RNDr. Pavel Lízal, Ph.D. X   

Filozofická fakulta     

doc. Ivan Foletti, MA, Docteur es Lettres X  

Mgr. Petr Vurm, Ph.D. X  

neobsazeno    

Pedagogická fakulta     

Mgr. Kateřina Lojdová, Ph.D.  omluvena 

Mgr. Petr Najvar, Ph.D. X  

doc. Mgr. Radim Šíp, Ph.D.  omluven 

Ekonomicko-správní fakulta     

Mgr. Maria Králová, Ph.D. X   



 

 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. X  

doc. Mgr. Jiří Špalek, Ph.D. X  

Fakulta informatiky     

prof. RNDr. Ivana Černá, CSc. X  

prof. RNDr. Michal Kozubek, Ph.D. X  

  doc. RNDr. Tomáš Pitner, Ph.D. X  

Fakulta sociálních studií     

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. X  

Mgr. Tomáš Řiháček, Ph.D. X   

PhDr. Petr Suchý, Ph.D. X  

Fakulta sportovních studií     

Mgr. Dagmar Heiland Trávníková, Ph.D. X  

Mgr. Eduard Hrazdíra, Ph.D. X  

Mgr. Michal Kumstát, Ph.D. X  

Vysokoškolské ústavy     

Mgr. Karel Kubíček, PhD. X  

Mgr. Kamila Novotná X  

PhDr. Renata Prucklová X  

  

 

  

  

  



 

 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 15. 1. 2018 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

Lukáš Buchta X  

Oldřich Florian X  

Lékařská fakulta     

Natália Antalová X  

 Albert Štěrba X  

Přírodovědecká fakulta     

Mgr. Michaela Tvrdoňová – předsedkyně SK X   

Bc. Ondřej Vymazal  X  

Filozofická fakulta     

  Mgr. et Mgr. Tomáš Varga X  

Mgr. et Mgr. Jan Werner X  

Mgr. Matej Patrik Žitňanský X  

Pedagogická fakulta     

Karel Doleček X  

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková X  

Ekonomicko-správní fakulta     

Alexandra Bečková X  

Ing. Martin Murín X  

Ing. Ondřej Špetík X  

Fakulta informatiky     

Bc. Jakub Peschel X  

Mgr. Vladimír Štill X  



 

 

Fakulta sociálních studií     

Ing. Mgr. Daniel Kerekeš X  

Jiří Němec X  

Fakulta sportovních studií     

  Mgr. Tereza Králová X  

  Bc. Michal Vlček X  

 



 

 

Příloha č. 2 
 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 15. 1. 2018 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity volí doc. PhDr. Stanislava Balíka, Ph.D., 

předsedou AS MU. 

2. Akademický senát Masarykovy univerzity volí RNDr. Pavla Lízala, Ph.D., předsedou 

Volební a mandátové komise AS MU. 

3. Akademický senát Masarykovy univerzity volí Mgr. Josefa Menšíka, Ph.D., předsedou 

Ekonomické komise AS MU. 

4. Akademický senát Masarykovy univerzity volí JUDr. Veroniku Smutnou, Ph.D., 

předsedkyní Legislativní komise AS MU. 

5. Akademický senát Masarykovy univerzity volí tyto členy Volební a mandátové komise AS 

MU: RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; Alexandra Bečková; prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D.; 

Oldřich Florian; Ing. Zdeněk Hodis, Ph.D.; Ing. Mgr. Daniel Kerekeš; doc. Mgr. Jiří Špalek, 

Ph.D.; Bc. Michal Vlček; Bc. Ondřej Vymazal. 

6. Akademický senát Masarykovy univerzity volí tyto členy Ekonomické komise AS MU: prof. 

RNDr. Zuzana Došlá, DSc.; Mgr. Eduard Hrazdíra, Ph.D.; MUDr. Michal Jurajda, Ph.D.; 

doc. Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D.; Mgr. Karel Kubíček, PhD.; Ing. Martin Murín; Mgr. Petr 

Najvar, Ph.D.; Jiří Němec; JUDr. Ivana Pařízková, Ph.D.; doc. RNDr. Tomáš Pitner, 

Ph.D.; Albert Šterba; Jeffrey Alan Vanderziel, B.A.; Mgr. et Mgr. Tomáš Varga. 

7. Akademický senát Masarykovy univerzity volí tyto členy Legislativní komise AS MU: 

RNDr. Luboš Bauer, CSc.; Lukáš Buchta; doc. RNDr. Vlastislav Dohnal, Ph.D.; Karel 

Doleček; Ing. Mgr. Daniel Kerekeš; Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D.; Mgr. Tereza Králová; 

doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D.; Mgr. Michal Kumstát, Ph.D.; RNDr. Pavel Lízal, Ph.D.; 

Mgr. Václav Orava; Ing. Ondřej Špetík; Albert Štěrba; Mgr. Matej Patrik Žitňanský. 

8. Akademický senát Masarykovy univerzity zřizuje v souladu s čl. 6 odst. 3 Jednacího řádu 

AS MU Komisi pro záležitosti doktorského studia a začínajících vědeckých pracovníků AS 

MU a vymezuje ji tyto úkoly: (a) býti poradním orgánem AS MU ve věcech doktorského 

studia a začínajících vědeckých pracovníků, (b) projednávat a přijímat stanoviska 

k záležitostem předkládaným na jednání AS MU v rozsahu týkajícího se doktorského 

studia a začínajících vědeckých pracovníků. 

9. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů, dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování doc. Mgr. Tomáše 

Kašparovského, Ph.D. a prof. Lenky Karfíkové, Dr. theol., členy Vědecké rady 

Masarykovy univerzity. 



 

 

10. Akademický senát Masarykovy univerzity deleguje do Rady vysokých škol pro funkční 

období 2018–2020 tyto delegáty: MUDr. Markétu Petrovovou, Ph.D., jako delegátku LF 

MU. 

11. Akademický senát Masarykovy univerzity se zavazuje zajistit vždy nejpozději 14 dní po 

zveřejnění zápisu ze svého jednání zveřejnění anglické verze usnesení a udržovat 

anglickou verzi stránek AS MU kompletní a aktuální. 

12. Akademický senát Masarykovy univerzity žádá rektora MU, aby zajistil vypracování 

a inzerci na titulní stránce ISu přehledného návodu, jak umožnit uživatelům přijímat e-

maily se zápisy z jednání AS MU a jeho komisí. 


